

VIRUS DISEASE SURVEILLANCE Virus Information Exchange Newsletter

The first issue of *Virus Information Exchange Newsletter* has just been published. It contains much useful information which would be of interest to a wider audience than that for which it is especially intended, i.e. virologists active in developing countries in the South-East Asia and Western Pacific Regions. The idea of a newsletter was put forward by a number of virologists in the 2 Regions on the grounds that existing mechanisms for communication between laboratories were relatively poor, with little information exchange possible except through a few established and specific networks and that much of the information needed at a professional level was beyond the scope of other publications. The overall aim of the Newsletter is therefore to provide a mechanism for communication and for the exchange of information between virologists on all matters of professional interest. It will contain a number of regular items as well as contributions sent from individual virologists. The major regular item is a collation of diagnostic information on viral infections from individual laboratories. Another is a listing of diagnostic and laboratory reagents, available from laboratories within the Regions, which may be distributed or sold to other laboratories. Information from other newsletters will be included and there will be brief outlines of new technical advances and other reports of interest. A bibliographic computerized database of virological publications concerning the Regions is also planned.

The Newsletter has been established thanks to the financial support of the Australian Development Assistance Bureau. It will be issued quarterly and will be provided free of charge to all laboratories in developing countries in the South-East Asia and Western Pacific Regions. For further information on the Newsletter and for sending contributions, please write to the Editor, Virus Information Exchange Newsletter, Centre for the Collection and Dissemination of Data on Viral Diseases, c/o Department of Microbiology, University of Western Australia, Nedlands, Western Australia 6009.

SURVEILLANCE DES MALADIES À VIRUS Bulletin d'échange d'informations sur les virus

Le premier numéro de *Virus Information Exchange Newsletter* vient de paraître. Il contient une somme d'informations utiles pouvant intéresser une audience plus large que celle qu'il vise tout particulièrement, c'est-à-dire les virologistes travaillant dans les pays en développement des Régions de l'Asie du Sud-Est et du Pacifique occidental. L'idée d'un bulletin avait été avancée par certains virologistes de ces 2 Régions, lesquels invoquaient la médiocrité relative des mécanismes de communication entre laboratoires, les échanges d'informations n'étant guère possibles qu'à travers un petit nombre de réseaux bien établis et très spécifiques, et estimaient qu'une bonne partie de l'information nécessaire au personnel professionnel se situe à un niveau scientifique qui dépasse celui des autres publications. Le bulletin vise donc, d'une manière générale, à offrir aux virologistes un outil de communication et d'échange d'informations sur toute question présentant un intérêt au plan professionnel. Il présentera certaines rubriques régulières et contiendra aussi des articles communiqués par les virologistes. La principale rubrique régulière consistera en un recueil d'informations diagnostiques sur les infections virales provenant de divers laboratoires. Une autre donnera la liste des réactifs diagnostiques et de laboratoires que l'on peut obtenir auprès des laboratoires de la Région et qui peuvent être distribués ou vendus à d'autres laboratoires. Le bulletin contiendra des informations tirées d'autres publications analogues et on y trouvera de brèves descriptions des nouvelles découvertes techniques ainsi que des comptes rendus sur des questions présentant un intérêt. En outre, on projette de constituer une base de données bibliographiques informatisées à partir de publications virologiques concernant ces 2 Régions.

Le bulletin a vu le jour grâce au soutien financier de l'*Australian Development Assistance Bureau*. Il paraîtra chaque trimestre et sera adressé gratuitement à tous les laboratoires des pays en développement des Régions de l'Asie du Sud-Est et du Pacifique occidental. Pour de plus amples renseignements sur le bulletin et pour l'envoi d'articles, s'adresser au rédacteur du bulletin à l'adresse suivante: The Editor, Virus Information Exchange Newsletter, Centre for the Collection and Dissemination of Data on Viral Diseases, c/o Department of Microbiology, University of Western Australia, Nedlands, Western Australia 6009.